

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Thursday, February 23, 1984

• 0940

The Chairman: We have a quorum. I would like to call the meeting to order.

In accordance with its permanent order of reference contained in the *Permanent and Provisional Standing Orders of the House of Commons*, the committee is resuming consideration of the *Report of the Auditor General of Canada* for the fiscal year ended March 31, 1983. Today we will continue to deal with Chapter 17, specifically—at the start anyway . . . paragraphs 17.54 to 17.56 relating to the Department of Public Works.

17.54. Department of Public Works—Failure to ensure fairness and economy in the spending of public funds in negotiating a lease agreement.

The Chairman: In this connection, we have invited representatives of the Department of the Solicitor General and the Department of Fisheries and Oceans to be present to discuss space requirements in the Centennial Towers.

We have here today from the Office of the Auditor General of Canada, Mr. Kenneth Dye and Mr. Shahid Minto, who is the Principal, Audit Operations Branch. From the Department of Public Works, we have Mr. J.A.H. Mackay, Deputy Minister; Mr. A.D. Wilson, Assistant Deputy Minister, Operations; Mr. Jacques Roy, Director General, Real Estate Services; and Mr. H.G. Richards, Director General, Finance. From the Treasury Board of Canada, we have Dr. P. Meyboom, Deputy Secretary, Administrative Policy Branch. From the Department of the Solicitor General, we have Mr. T.D. Finn, Executive Director, Security Intelligence Transitional Group. From the Department of Fisheries and Oceans, we have Mr. F. Godbout, Assistant Deputy Minister, Finance and Administration; and also Mr. R.W. Blakeney, Director, National Capital Region Headquarters Support Branch.

I would propose we start with Mr. Finn from the Solicitor General's office and ask Mr. Finn if he could give us some idea on a chronological basis as to the department's requirements for space, so we can tie that in with other testimony we have heard with respect to that requirement.

Mr. Finn.

Mr. T.D. Finn (Executive Director, Security Intelligence Transitional Group, Department of the Solicitor General): Thank you, Mr. Chairman and members of the committee.

Dr. Meyboom's letter to the chairman, dated February 22, 1984, accurately reflects one of the beginnings of the interest that the Security Intelligence Transitional Group in the Department of the Solicitor General expressed in obtaining accommodation for the headquarters facility of the yet-to-be-established Canadian Security Intelligence Service.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le jeudi 23 février 1984

Le président: Je vois que nous avons le quorum et je déclare la séance ouverte.

Conformément à son ordre de renvoi permanent que prévoit le *Règlement permanent et provisoire de la Chambre des communes*, le Comité reprend l'examen du *Rapport du vérificateur général du Canada* pour l'année financière se terminant le 31 mars 1983. Aujourd'hui nous reprenons l'examen du chapitre 17, plus spécifiquement—du moins pour le début—des paragraphes 17.54 à 17.56 portant sur le ministère des Travaux publics.

17.54 Ministère des travaux publics—Absence de négociation d'un bail de façon à assurer l'utilisation juste et économique des deniers publics.

Le président: À cet égard, nous avons invité les représentants du ministère du Solliciteur général et du ministère des Pêches et Océans à venir discuter des besoins d'espace au *Centennial Towers*.

Nous avons aujourd'hui comme témoins, du Bureau du vérificateur général du Canada, M. Kenneth Dye, Vérificateur général; et M. Shahid Minto, directeur principal, Direction des opérations de vérification; du ministère des Travaux publics, M. J.A.H. Mackay, sous-ministre; M. A.D. Wilson, sous-ministre adjoint, Opérations; M. Jacques Roy, directeur général, Services de l'immobilier; et M. H.G. Richards, directeur général, Finance. Du Conseil du Trésor du Canada, nous avons M. P. Meyboom, sous-secrétaire, Direction de la politique administrative. Du ministère du Solliciteur général, nous avons M. T.D. Finn, directeur général, Groupe de transition chargé des renseignements pour la sécurité. Du ministère des Pêches et Océans, nous avons M. F. Godbout, sous-ministre adjoint, Finances et administration; et M. R.W. Blakeney, directeur, Direction de soutien de l'administration centrale, région de la capitale nationale.

Je propose que nous commençons par M. Finn du ministère du Solliciteur général, en lui demandant de nous donner un aperçu chronologique des besoins d'espace du ministère de sorte que nous puissions faire un lien avec les autres témoignages que nous avons entendus à ce sujet.

Monsieur Finn.

M. T.D. Finn (directeur général, Groupe de transition chargé des renseignements pour la sécurité, ministère du Solliciteur général): Merci, monsieur le président, et distingués membres du Comité.

La lettre adressée le 22 février 1984 par M. Meyboom au président représente l'une des premières manifestations de l'intérêt du groupe de transition chargé des renseignements pour la sécurité du ministère du Solliciteur général en matière d'installations pour l'administration centrale du Service